
Fietsersbond en mogelijkheden behoud fietspad door de duinen, Statencommissie 20 november 2023 

Probleem en doel. Probleem: Provincie wil fietspad opheffen; doel: fietsnetwerk behouden. 

Buitenlanders op de fietsroute door de duinen prijzen het fietspad tussen Bergen en Schoorl: wat een 
mooi landschap hier! 

Provincie schrijft in diverse nota’s over het bevorderen van recreatief fietsen: 

• Perspectief fiets 2019: opgave 7, stimuleer fietstoerisme 
• Nota recreatie 2021: Provincie steunt ontwikkeling van icoonroutes 

Het is logisch om dit fietspad te behouden vanwege belang ervan voor gezondheid, klimaat etc. Want 
liever stille fietsers door de duinen laten rijden dan ronkende auto’s laten toeren door de duinrand. 

Van oudsher heeft het duingebied de functie van zeewering en van recreatiegebied en van een 
“natuurmonument”. Daarom is het nieuwe fietspad op 1 juni 1977 feestelijk geopend. Hoezeer heeft 
de blik zich inmiddels verengd: “het is slechts een natuurgebied”. 

De Provincie volhardt nu in het opheffen van dit fietspad, zie de brief 7 febr; de Provincie kiest voor 
slechts één variant voor de Blijdensteinsweg, die een zo grote omleiding geeft, dat de kwaliteit van 
het hele netwerk fors verslechtert. Er zou een onafhankelijke adviesbureau een rapport hebben 
uitgebracht, dat ons niet is overhandigd.  

Zuid-Holland pakt dit anders aan: een zandverstuiving die in november 2021 over het fietspad bij 
Langevelderslag heen waait, is een jaar later tot stilstand gebracht door struiken te plaatsen op de 
zandhoop. Op 18 april vertelde een ambtenaar van deze provincie mij: wij geven de ecologen niet de 
ruimte om fietspaden te laten onderstuiven. 

Op dit moment bieden natuurbeheerders en Provincie ons een starre visie en een verkokerde blik. 
Natuurbeheerders en Provincie versmallen de situatie tot slechts één uitkomst: zandverstuiving moet 
plaats vinden over de fietspaden heen. 
 
Om de discussie open te breken, hebben we in een nota 8 mogelijkheden geschetst;  
a, huidige beleid voortzetten, 
b, het vastleggen van de zandverstuiving.  
e, een fietstunnel op huidig tracé,  
f en g, fietsbrug op huidige tracé of met beperkte omleiding,  
 
Coalitieakkoord biedt enige hoop: we lezen er niets over de wens tot dynamisering of 
zandverstuivingen. Maar dan krijgen we toch 2 onaangename verrassingen: 

1. De Provincie vraagt subsidie aan voor het opbreken van fietspad Blijdensteinsweg, het fietspad 
dat 10 jaar geleden is aangelegd met subsidie van hetzelfde Rijk. 

2. Er staat vandaag een onderwerp op de agenda met verlenging van de bestaande beheerplannen 
voor de duinen, beheerplannen waarop men zich beroept bij de zandverstuivingen. 

De Fietsersbond was niet geïnformeerd over beide zaken; wij vragen vele nota’s of brieven op, maar 
die worden ons nooit opgestuurd.  

Niet de  bewoners keren zich tegen het provinciale beleid; de Provincie keert zich tegen de inwoners 
van de gemeente Bergen. Er heerst boosheid in onze gemeente en ook in Bloemendaal.  

Wij waren op fietsroute buitenland, wij reden op de Koerswal achter de stad Klaipeda naar Nida. “Het 
lijkt hier wel Schoorl.” In Litouwen zagen we geen hopen zand op fietspaden. 

Geachte Statenleden, ik hoop dat u de brokken van verkokerd beleid bijeen veegt, en dat u uitgaat 
van behoud van de kwaliteit van het fietsnetwerk en GS opdraagt om een onafhankelijk bureau in te 
schakelen die alle mogelijkheden serieus onderzoekt. 


